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ÜGYVÉDSÉG. 

Országos Ügyvédszövetség tisztikari ülése. 

Dr, Fittler Dezső m. kir. udvari tanácsos stb., országos elnök és 

dr. Nyulászy János kincstári főtanácsos stb. másodelnök távollétében 

— dr. harasztosi Király Ferenc Sopronvármegye tb. tiszti főügyésze, 

a budapesti ügyvédi kamara választmányi tagja, az ügyvédi határidő 

napló szerkesztője, az International Law Congress biztosítás ügyi elő-

adója, barrister at law, ügyvezető alelnök nyitotta meg az ülést 

Dr. harasztosi Király Ferenc Sopronvármegye tb. tiszti főügyé-

sze stb. ezután átadta a szót dr. kisleéli Szalay Zoltán Pestvármegye 

tb. tiszti főügyésze, az Ügyvédek Reformszövetsége elnöki tanácstagja, 

a Budai Biliárd Club főtitkára, ügyvezető főtitkárnak. Dr. kisleéli 

Szalay Zoltán ügyvezető főtitkár stb. ezután visszaadta a szót dr. 

harasztosi Király Ferenc ügyvezető alelnöknek stb., aki francia és 

angol nyelven bejelentette, hogy a Szövetség az egyetemes magyar 

ügyvédség érdekében lendületes tevékenységet fejt ki: táviratilag üd-

vözölte Maitre Corbeaut, a francia ügyvédek központi dalárdájának 

battonierjét, szigorlatai 20 éves fordulója alkalmából; lefordíttatta a 

„Magyar Ügyvéd" c. ügyvédtársadakni lap több számát eszt, vogul, 

és magyar nyelvre és azt a magyar jogtudomány mai állásának és — 

figyelemmel az ott megjelent szépségversenybe illő fényképekre — 

a magyar ügyvédség daliás nemzedékeinek népszerűsítésére, meg-

küldte a távol keleti népek jogakadémiáinak és ügyvéd otthonainak. 

Mezei Iistván a japán császári akadémia dísztagja, a nippon lep-

kefogófogó társulat főpohárnoka ési a nagasaki polgári lövészegylet 

tiszteletbeli előtornásza, központi titkár japán nyelven indítványozta, 

hogy a Szövetség küldjön üdvözlő iratot a japán testvérnemzet ügy-

védszövetségének a csicsaricsai járásbíróság alapkövének letétele al-

kalmából. 

Az ügyvezető alelnök nyugati és Mezei István stb. keleti nyelven 

előterjesztett nagyvonalú indítványait a jelenvolt Giskán Jakab osz-

tályalelnök stb. és stb. osztatlan lelkesedéssel fogadta. Végül Giskán 

Jakab stb. egyhangúlag elfogadta Kelényi Jenő, a budapesti osztály 

választmányi tagja, a Ribáry csoport törzstagja azon gyorsírásban be-

nyújtott indítványát, amely szerint a jelen tiszti kari ülésről szóló 

kommünikét magyar nyelven küldjék meg az összes napi, jogi és 

egészségügyi lapoknak. 

A Budapesti Ügyvéduníó és a Ribáry Csoport 

az ügyvédi munka immár elviselhetetlenné váló növekedésére és az 

ügyfelek veszélyes elszaporodására való tekintettel, racionalizálási 

ankétot hívott össze, amelynek célja azon módozatok megállapítása, 

amellyel a kliensek tűrhetetlen inváziója és a munkaalkalmak tömege, 

az ügyvédi irodák egészséges tehermentesítésével, a normális mederbe 

levezettessék. 
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Az Országház kávéház összes mellékhelyiségeiben megtartott an-

két a következő határozatokat hozta: 

I. sz. bizottság. (Előadók: aaz Unió részéről. Boda Ernő, a Ri-

báry csoport részéről Havas Vilmos). Figyelemmel arra, hogy a leg-

több ügyvéd a bíróságokhoz benyújtandó beadvány tömegei elszállítá-

sára minden reggel társzekeret, vagy legalább is taligát kénytelen 

bérelni: az Unió beadvány gyűjtő teherautó járatokat rendszeresít, 

amelyek rayononkint fogják összegyűjteni a kartársak beadványait, 

A gyüjtőszolgálatot igénybevevő kolléga 8 óra 10 perctől 9 óra 30 

percig terjedő időben köteles a beadványait tartalmazó ládát, vagy 

kosarat háza kapujában elhelyezni és a csengetyüszóval, valamint az 

„ügyvédi szolidaritás" jelszavával jelentkező közegünknek, ügyvédi 

vétív ellenében átadni. E közegünknél az Ügyvédi Közlöny is megren-

delhető. 

I I . számú bizottság. (Előadó Unió: Korody István, Ribáry csoport 

Guttmann Lajos). Keresetek, kérvények, előkészítő iratok szövege oly-

kép racionalizáltatik, hogy ezentúl csak az illetékes bíróság megneve-

zése (megszólítás) és a fél aláírása foglal e beadványokon helyet. A fö-

lösleges és gyakran fárasztó irodai munkát igénylő tényállás közlés és 

jogi fejtegetés elmaradásával, lényegesen egyszeresüdik az ügyvéd és a 

bíróság munkája. A felvetett megoldás szerencsésen illeszkedik a tör-

vénykezés egyszerűsítésének programmj ába. Az alaki egyszerűsítés 

mellett anyagijogi és igazságszolgáltatási előnyökkel is jár: a birót 

a zavaros tényállási elemek nem befolyásolják és a jogi rabulísztika 

által meg nem zavarva, hozhatja meg objektív ítéletét. 

III. számú bizottság. (Előadó Unió: Rejtő Alfréd, Ribáry csoport: 

Vass Imre.) A kliensek racionalizálása. Ügyvédi szempontból tűrhe-

tetlen az a zaklatás, amelyben az ügyfelek állandó és tömeges látoga-

tása folytán részünk van. Közszempontokba és a forgalom biztonságába 

is ütközik a mai állapot, mikor minden ügyvédi iroda előtt, a lépcső-

házba, sőt az utcára is lenyúló sorban áll a jogkereső közönség. A bi-

zottság azt a megoldást javasolja, hogy egy ügyvéd kliensei közös 

jogi megbízottat („bandagazda") nevezzenek meg, aki az ügyfelek kí-

vánságait-és panaszait az ügyvédnél közvetítse. Az ú. n. törpe irodák 

kis forgalmára való tekintettel kimondatott, hogy az az iroda, amely-

ről az érdelkeltek hitelt érdemlőleg igazolják, hogy naponta 50 ügy-

félnél többet nem fogad, jogi megbízott delegálását nem kívánhatja. 

Tábori élet az Unió kávéházban. 
(Külön e célra felingerelt tudósítónk harctéri jelentése.) 

J ó l szituált fiatal ügyvédnek öltözve (a szükséges rek-
vizitumokat Halász Aladár ügyvéd úr szívességből bocsáj-
totta rendelkezésemre) életem kockáztatásával sikerült be-
Jopódznom a Reformszövetség főhadiszállására. Kötelessé-


